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Läbiviidud riigihanke 
tulemusena sõlmiti 5. 
juunil K-Projekt AS´i ja 
Narva-Jõesuu Linnavalitsuse 
vahel projekteerimisleping 
Narva-Jõesuu sadama 
ja jõeäärse territooriumi 
väljaarendamiseks 
atraktiivseks tõmbekeskuseks. 
        Töö eesmärgiks on Narva-
Jõesuu linna esindusväljaku 
ja seda ümbritseva ala 
terviklahenduse kujundamine ja 
selle projekteerimine. 
Ehitusprojekt (sh 
maastikukujundusprojekt) 
koostatakse põhiprojekti 
staadiumis koos kõikide vajalike 
eriosade ning kooskõlastustega. Enne põhiprojekti 
koostamist on vaja läbi viia keskkonnamõjude 
eelhinnang, koostada ruumianalüüs, kontseptsioon, 
ruumiprogramm ja tutvustada avalikkusele ala 
eskiislahendust. Projekteerimistööde periood on 13 
kuud.

Hangete info
Narva-Jõesuu Linnavalitsuse poolt välja kuulutatud 
riigihankele “Narva-Jõesuu rannavalve 2023-
2027” laekus üks pakkumus maksumusega 
149 077,60 eurot ilma käibemaksuta. Pakkumuse 
maksumus ületas hankelepingu eeldatavat 
maksumust (91 667,00 eurot) ning Narva-Jõesuu 
Linnavalitsuse rahalisi võimalusi. Lähtudes 
eeltoodust andis Narva-Jõesuu Linnavalitsus 
korralduse lõpetada riigihange „Narva-Jõesuu 
rannavalve 2023-2027“. Narva-Jõesuu avalik rand 
ei jää siiski rannavalveta. 

***
Narva-Jõesuu Linnavalitsuse poolt välja kuulu-
tatud lihthankele “Narva-Jõesuu linna avalike 
teede asfaltbetoonkatete auguremont 2023” 
laekus 6 pakkumust.
Kõige odavam pakkumine oli kahel firmal, mõle-
ma pakkuja pakkumused olid võrdse maksumuse-
ga (48 000 eurot ilma käibemaksuta).
Linnavalitsuse poolt läbi viidud liisuheitmise võitis 
pakkuja Osaühing Jõhvi KEK, kellega sõlmiti 
leping.
Käesoleva hanke eesmärgiks on teostada pinnatud 
ja asfaltkatete auguremont Narva-Jõesuu linnas (sh 
Sinimäe alevik, Olgina alevik, Viivikonna küla, 
Sirgala küla, Soldina küla, Pimestiku küla, Udria 
küla, Laagna küla, Puhkova küla, Tõrvajõe küla, 
Kudruküla).

Hanke tulemus
Hanke “Sinimäe alevikus Pargi tn 5 ja Pargi 
tänava parkla ehitamine” (viitenumber 263704) 
edukaks pakkujaks osutus OÜ N&V. Lepingu 
maksumus koos käibemaksuga on 111 671,04 
eurot.
Riigihanke “Narva-Jõesuu sadama ja jõeäärse 
territooriumi väljaarendamine atraktiivseks 
tõmbekeskuseks. Projekteerimine.” 
(viitenumber 263344) edukaks pakkujaks 
osutus K-Projekt AS. Lepingu maksumus koos 
käibemaksuga on 117 199,20 eurot. Lepingu 
täitmise tähtaeg on 06.07.2024.

Oleme finantsvõimekuse 
indeksi põhjal Eesti 
omavalitsuste TOP 5 hulgas
Kas sulgeda kool, rahva maja või 
raamatukogu? Äkki tuleb kinni panna kõik 
kolm? Just sääraseid mõtteid mõlgutavad 
täna nii mõnedki Eesti valla- ja linnajuhid, 
kelle oma valitsus sattus keerulisse 
finantsseisu kohe, kui majanduses päike pilve 
taha peitus.

        Nii kirjutas majandusajakirjanik Carl-
Robert Puhm 3. märtsi ajalehes Postimees loos 
„Näpud Põhjas. Majanduslangus jätab osa 
omavalitsusi suurde rahahätta.“ 
Ajal, mil riigi poolt jagati omavalitsustele 
haldusreformi üleminekutoetusi, käis paljudes 
Eesti kohalikes omavalitsustes aktiivne 
investeerimine. Koroonaajal tuli valitsus 
 KOVidele appi suurte investeeringutoetustega 
- rahandusministeeriumi hinnangul osutus 
koroona-aasta omavalitsuste jaoks vaat et läbi 
aegade parimaks. 
        Kuna majandusel läks hästi ja raha 
eelarvesse laekus kenasti, polnud omavalitsustel 
ka erilist motivatsiooni tegeleda haldusreformi 
ebapopulaarse poolega – avalike teenuste 
tõhustamisega. Ehk siis vallad liideti kokku, 
kuid sisulisi muudatusi paljudes Eestimaa 
paikades ette ei võetud. Ja täna annab see tunda.
        Viimase kahe aasta jooksul on KOVide 
finantsseis tuntavalt halvenenud ning osal 
Eesti omavalitsustel on tekkinud suuri raskusi 
ots otsaga kokku tulemisega. Mure on selles, 
et püsikulud muudkui paisuvad, aga tulubaas 
kipub keerulises majanduskeskkonnas kokku 
kuivama.
        Selleks et KOVide finantsolukorrast 
paremat ülevaadet saada, on 
rahandusministeerium välja töötanud seitsmest 
näitajast koosneva finantsvõimekuse indeksi, 
mis hindab omavalitsusi viiepalliskaalal. 
Hinnatakse omavalitsuse suutlikkust täita 
võetud kohustusi, tõsta pakutavate teenuste 
kättesaadavust ja kvaliteeti, tagada põhivara 
säilimine, maksta konkurentsivõimelist palka 
jne.
        Väga halvaks (hinne alla 1,5) peab 
ministeerium olukorda Rõuge ja Loksa 
linnas. Rahandusministeeriumi hinnangul on 
omavalitsuste finantsvõimekusel selge seos 
omavalitsuse efektiivsusega.
        Nagu loole lisatud tabelis on näha, asetub 
Narva-Jõesuu linn hea koolipoisi hindega 
4 ühes Tallinna linna, Kambja valla ja Võru 
vallaga eestpoolt lausa neljandal kohal!
„Vaatamata energiakriisile ning COVID-i 
pandeemiale, suutis Narva-Jõesuu linn 
jõuda finantsvõimekuselt omavalitsuste 
TOP 5 hulka. Pean tähelepanu pöörama, 
et see on eelkõige meie linnavalitsuse ja 
linnavolikogu omavahelise produktiivse ja 
säästva koostöö tulemus,“ kinnitas Narva-
Jõesuu linnapea Maksim Iljin, lisades, et 
see tulemus on saavutatud õigesti valitud 
arengustrateegiaga, mille eelduseks olid pikad 
arutelud finantsosakonnaga, tunde kestnud 
arutelud volikogu komisjonides ning fraktsiooni 
istungitel.
        „Tänan kõiki panuse eest selle suurepärase 
tulemuse saavutamisel, meie linn pole kunagi 
varem olnud niivõrd tugev omavalitsus. Elagu 
Narva-Jõesuu linn!“ kõneles linnapea.   

ALAR TASA

Olga Ponomarjova 
sai 100-aastaseks
1. juunil 2023 sai Olga Ponomarjova 
100-aastaseks. Meie ajal kohtab pikaealisi 
harva. Olga elab Soldina külas. Ta on sündinud 
Eestis, kogenud palju nii oma kodumaa, 
kodukandi kui ka perekonnaga seotud 

rõõmsaid ja kurbi sündmusi. Olgal on väga 
vedanud, tal on suur pere – lapsed, lapselapsed, 
lapselapselapsed, kes teda armastavad ja tema 
eest hoolitsevad. Narva-Jõesuu linnavolikogu ja 
linnavalitsus õnnitlevad Olgat 100. sünnipäeva 
puhul ning soovivad talle head tervist, õnne 
ja rõõmu, et lähedased oleksid tema juures 
ning ümbritseksid sünnipäevalast armastuse ja 
hoolitsusega.

VERONIKA STEPANOVA Narva-Jõesuu muuli teemal kohtusid 23. mail 
Narva-Jõesuu linnapea Maksim Iljin ja Eesti 
Teaduste Akadeemia president, mereteadlane 
Tarmo Soomere.
        „Kohtumise peateemaks oli Narva-Jõesuu 
muuli taastamine ning selle mõju Narva ja Narva-
Jõesuu piirkonnale. Tarmo Soomere kinnitas, 
et muuli tegemata jätmine saab olema pikemas 
perspektiivis katastroofiline nii laevanduse kui ka 
turismi, looduse ja julgeoleku aspektist lähtuvalt,“ 
rääkis Narva-Jõesuu linnapea Maksim Iljin.
        „Siin pole küsimus ainult muulis. Siin on 

Narva-Jõesuu linna 
teine lisaeelarve
31. mail 2023 toimus linnavolikogu istung, kus 
võeti vastu Narva-Jõesuu linna teine lisaeelarve

Linna teine lisaeelarve on seotud täiendavate 
sihtotstarbeliste vahenditega, millest 56 000 eurot 
eraldas sihtasutus Kredex Nurme tn 68 (endine 
lastekodumaja) asuva hoone lammutamiseks. 
Päästeametilt saadi 15 500 eurot projekti ,,Kodud 
tuleohutuks“ jaoks. Seda projekti on meie linnas 
edukalt ellu viidud juba viis aastat.

Narva-Jõesuu linna raamatukogudele 
eraldati 8000 eurot. Linna ranna territooriumile 
laste mänguväljaku ostmiseks ja paigaldamiseks 
eraldati 20 000 eurot ning Sinimäe staadioni hoone 
projekteerimiseks 30 000 eurot.
Sinimäe Põhikooli uute klassiruumide 
projekteerimiseks eraldati 20 000 eurot.
Projekti „Ida-Virumaa jalgrattateede võrgustiku 
planeerimine ja projekteerimine” raames eraldati 
48 700 eurot.

Narva-Jõesuu linna eelarve maht kasvas 
137 000 euro võrra ja tervikuna on eelarve maht 
11 miljonit ja 317 000 eurot. Planeeritavad 
investeeringud ületavad 15 protsenti linna 
kogueelarvest.

OLGA BARANOVA,
Narva-Jõesuu linna eelarvekomisjoni esimees

Esindusväljaku 
projekteerimislepingu sõlmimine

Projekteerimistöid rahastatakse maakondade 
arengustrateegiate elluviimise toetusmeetmest ja 
Narva-Jõesuu linna eelarvest.

ALAR TASA

Eesti Teaduste Akadeemia president 
Tarmo Soomere külastas Narva-Jõesuud

Eesti üks ilusamaid puhkerandasid, see peab 
korras olema. Narva jõkke peab laevaga sisse 
pääsema ja Eesti kuvand, vaadates sealtpoolt, peab 
olema ilus ja ihaldatav. Selles mõttes on siin palju 
rohkem tähendusi, kui ainult muuli või puhkajate 
mõttes, vaid see on ranna kui terviku hoidmise 
mõttes, jõesuu laevatatavuse mõttes ja tõesti ka 
Eesti kuvandi mõttes,“ selgitas Eesti Teaduste 
Akadeemia president ja mereteadlane Tarmo 
Soomere Narva-Jõesuu muulist rääkides. 
        Soomere arvates on väga kahju, kui Ida 
regioonist räägitakse kui tagamaast. Tegelikult on 

see eesliin ja selle arendamine on tervele Eestile 
väga tähtis, kinnitas ta. 
Eesti Teaduste Akadeemia president lubas, et igal 
kohtumisel riigivõimu esindajatega, tõstab ta selle 
teema üles ning seisab muuli projekti ellu viimise 
eest.
        Peale muuli juures käimist jätkus arutelu 
linnavalitsuse ruumides. Kohtumisel osalesid ka 
aselinnapea Raim Sarv ja arendusosakonna juhataja 
Olga Batluk.
Tarmo Soomeret saatis temast dokumentaalfilmi 
väntav võttegrupp.

ALAR TASA

Esindusväljaku projekteerimislepingu allakirjutamine. 
Foto: Anna Markova

Tarmo Soomerele ja Maksim Iljin sadamas. Foto: Alar Tasa

Juubilar Olga Ponomarjova. Foto: Erakogu
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Eesti Energia 
jätkusuutlik areng
29. mail tähistas Eesti Energia olulist 
verstaposti, kui ettevõte alustas Ida-
Virumaal Auvere  külas Narva-Jõesuu linnas 
põlevkivienergeetikast üleminekut järgmise 
arenguetapiga. Sündmuse tähistamiseks 
toimus sarikapidu uuele Enefit 280 
tehasele, mis on osa ettevõtte jätkusuutliku 
keemiatööstuse kontseptsioonist tervikuna.
        Ettevõtte eesmärk on tulevikus peamiselt 
toota toormaterjali rõiva- ja plastitööstusele, 
avades sellega uusi võimalusi ja töökohti. 
Lisaks keskendub Eesti Energia hetkel 
katsetustele, kuidas muuta kogu tootmisprotsess 
CO2-vabaks.
        Pärast aastal 2024 planeeritud käivitamist 
loob tehas Ida-Virumaale kokku ligikaudu 500 
otsest ja kaudset töökohta.

ALAR TASA

Rannapromenaadil kohviku “Meretare” juures 
sai juuni alguses meie rannapaat värskendust. 
        Laeva disain ja teostus on täielikult Narva 
Kunstikooli tagasihoidlike ja andekate õpilaste 
Julia Golovani (15-aastane) ja Jaroslava 
Razumejeva (17-aastane) teene. 
        Narva-Jõesuu Linnavalitsus avaldab noortele 
kunstnikele tänu selle väikese ja väärtusliku panuse 
eest, mis muudab meie linna atraktiivsemaks ja 
kutsume kõiki ümberkujundatud laevakese juurde!
        Lisan, et linn on rannaala arendamiseks tänavu 
kavandanud mitu uut laste mänguväljakut erinevas 
vanuses lastele. Loodame, et need rõõmustavad 
peagi meie elanikke ja külalisi.

JEGOR TŠUMAKOV
majandusosakonna juhataja

Mälestustes on 
suvi ilusam…
Mälestused Narva-Jõesuus veedetud 
suvepuhkustest teevad meele härdaks. Eks ole 
ikka nii, et kunagi oli rohi rohelisem, taevas 
sinisem ja merevesi soojem…
        Aga ärgem heitkem meelt, sest suvi ju alles 
algas… Suur rõõm on tõdeda, et üha rohkem 
eestimaalasi on avastanud meie imelise ranna ja 
mõnusad rannahotellid (vahet pole, kuidas me 
neid nimetame).
        Kohalik omavalitsus, Narva-Jõesuu 
Linnavalitsuse näol, teeb tugevaid 
jõupingutusi, et oleksime teistega võrdsed. 
Rahandusministeeriumi statistikaameti 
kinnitusel oleme jõudnud finantsvõimekuse TOP 
10sse, oleme lausa neljandad! On, mille nimel 
edasi püüelda. 
        Tähelepanelik lehelugeja on kindlasti 
märganud, kui palju uusi projekte on käsil 
ja milliseid toredaid üritusi meie linnas 
korraldatakse. Viimastest tasub kindlasti osa 
saada, sest need tuuakse meile lausa koju kätte.
        Kätte on jõudnud ka suve tipphetk 
– jaanipäev. Üle kogu Eestimaa süttivad 
jaanilõkked kutsuvad koos veetma kõige 
lühemat suveööd pillimängu, laulude, mängude 
ja tantsuga.
        Lõbusat jaaniööd ja toredat algavat suve 
meile kõigile!

Muusikud, nii täiskasvanud kui ka noored, peavad 
palju ja sageli numbreid loendama, seda nii taktide 
ja kestuste, taktimõõtude kui ka pauside puhul. 
Seetõttu on muusika esitamisel vaja numbreid 
tunda sama hästi kui matemaatikaülesandeid 
lahendades.

Narva-Jõesuu Laste Muusika- ja Kunstikooli 
õpetajatel ja direktoril tuleb veelgi enam numbritega 

silmitsi seista, kui on aeg kooliaastast kokkuvõtteid 
teha. 2022–2023. õppeaasta on „sõbrunenud“ 
numbritega 5, 4 ja 3. Loendame neid koos 
muusikakooli laste ja õpetajatega!

VIIS. Muusikakooli lõputunnistuse saamiseks 
peavad lõpuklassi õpilased sooritama edukalt viis 
suulist ja kirjalikku eksamit. Narva-Jõesuus võeti sel 
õppeaastal vanemasse astmesse vastu viis noorema 
astme õpilast ehk õpilased viidi üle 5. klassi. Teise 
poolaasta viie õppekuu jooksul kogus muusikakool 
oma „hoiupõrsasse“ 20 korraldatud üritust.

NELI. Just nii mitmel muusikalisel suurüritusel 
oli muusikakooli kooril õnn 2022–2023. õppeaastal 

Narva-Jõesuu kool on juba aastaid pakkunud 
oma õpilastele tasuta õppereise, mille käigus 
lapsed tutvuvad vabas õhkkonnas oma kodumaa 
kultuuri, ajaloo ja loodusega.
        Sel aastal liitus meie kool mitmete valitsuse 
ning haridus- ja kultuuriministeeriumi rahastatud 
programmidega, mis võimaldas meil reisida ka 
kaugematesse paikadesse. Kultuuriministeerium 
koos Eesti Rahvakultuuri Keskusega on välja 
tulnud programmidega, mis võimaldavad 
6.−9. klassi õpilastel külastada muuseume, näitusi 
ja teatreid väljaspool Ida-Virumaad.
        Meie õpilased käisid Tallinnas ajalootunnis 
ning tutvusid keskaegsete inimeste elukorraldusega, 
proovisid selga tolleaegseid rõivaid ja maitsesid 
vana retsepti järgi valmistatud körti. Elavaid 
muljeid pakkus jalutamine mööda vanu, 
legendidest tulvil tänavaid ja majesteetlike kirikute 
külastamine. Otse loomulikult ei saanud me 
külastamata jätta ka ainulaadset vabaõhumuuseumi, 
kus on säilitatud maakohtade ainulaadne 
arhitektuur.
        9. klassi õpilased külastasid Kohtla-Nõmme 
Kaevandusmuuseumi, kus nad tutvusid kaevurite 
raske tööga ja said näha, kuidas inimtegevus 
loodusmaastikku mõjutab. Ekskursioon hõlmas ka 
arutelu keskkonnateemade ja roheenergia üle.
        Kultuuriranitsa programmi raames käisid 
õpilased vaatamas kaht Astrid Lindgreni teoste 
põhjal valminud etendust – „Vennad Lõvisüdamed” 
ja „Pipi Pikksukk”. Kokkupuude teatri imelise 
maailmaga andis kõige soojemaid ja liigutavamaid 
elamusi.
        Me ei jäänud kõrvale ka Ukraina laste 
toetamise projektidest. Koos Sinimäe ja Iisaku 
kooliga korraldasime väljasõidu Paksu Margareta 

Pargi tänava 
rekonstrueerimine
Narva-Jõesuu Linnavalitsusel on hea meel 
teavitada Sinimäe aleviku elanikke ja külalisi 
Pargi tänava rekonstrueerimise väga vajaliku 
projekti käivitamisest.
        Käesoleva projekti eesmärk on 
aadressil Pargi tn 5 ja Uus tn 6a olemasoleva 
varisemisohtliku maakeldri likvideerimine 
ning selle koha täitmine parkla ehitamiseks 
sobiva materjaliga, Pargi tänava lõpus oleva 
parkimistasku, Pargi tn 3 ja 5 juurdepääsutee 
ja Pargi tn 5 parkla ehitamine vastavalt P. 
P. Ehitusjärelevalve OÜ poolt koostatud 
ehitusprojektile.
        Projekt näeb ette Pargi tn 5 kinnistusisest 
parkimisala 13-le autole ning Pargi tänaval 
vaatetorni külastajatele parkimistaskut 
8-le autole, sellest üks puudega inimese 
sõiduki parkimiskoht. Pargi tänavalt on 
teenindustranspordile projekteeritud juurdepääs 
Sinimäe Külaplatsi ja Vaatetorni aladele, 
sissesõit varustatakse mehaanilise tõkkepuuga. 
Liiklejate turvalisuse ja liikumisvõimaluste 
tagamiseks on Pargi tn 5 ette ja Pargi tänava 
parkimistasku kõrval projekteeritud läbiv 
kõnnitee.

VLADIMIR VARAKSIN
teedespetsialist

Narva-Jõesuu Linnavalitsus 
avalikustab järgmiseid 
projekteerimistingimuste 
eelnõusid:
„Projekteerimistingimuste andmine 
üksikelamu püstitamiseks Narva-Jõesuu 
linnas Narva-Jõesuu linnas J. Poska tn 46 
kinnistul.“
Taotluse kohaselt soovib taotleja saada 
projekteerimistingimusi Narva-Jõesuu 
linnas, Narva-Jõesuu linnas, J. Poska tn 46 
kinnistul (katastritunnus 51301:001:0016) uue 
üksikelamu püstitamiseks, ehitisealuse pinnaga 
~200 m² ja kõrgusega kuni 9 m maapinnast.
„Projekteerimistingimuste andmine 
üksikelamu püstitamiseks Narva-Jõesuu 
linnas Peeterristi külas, Ahu kinnistul.“
Taotluse kohaselt soovib taotleja saada 
projekteerimistingimusi Narva-Jõesuu linnas, 
Peeterristi külas, Ahu kinnistul (katastritunnus 
51401:001:0380) uue üksikelamu püstitamiseks, 
ehitisealuse pinnaga üle 60 m² ja kõrgusega kuni 
8,5 m maapinnast, vastavalt taotlusele lisatud 
asendiskeemile (lisa 2).
„Projekteerimistingimuste andmine abihoone 
püstitamiseks Narva-Jõesuu linnas Narva-
Jõesuu linnas Raja tn 3 kinnistul.“
Taotluse kohaselt soovib taotleja saada 
projekteerimistingimusi Narva-Jõesuu linnas, 
Narva-Jõesuu linnas, Raja tn 3 kinnistul 
(katastritunnus 51301:006:0095) uue 
abihoone püstitamiseks, kõrgusega kuni 4,5 m 
maapinnast.
EhS § 26 lg 1 kohaselt on 
projekteerimistingimused vajalikud 
ehitusloakohustusliku hoone või olulise avaliku 
huviga rajatise ehitusprojekti koostamiseks, kui 
puudub detailplaneeringu koostamise kohustus.
EhS § 31 lõike 1kohaselt otsustab pädev 
asutus projekteerimistingimuste andmise 
menetluse korraldamise avatud menetlusena. 
Projekteerimistingimuste andmine avatud 
menetlusena tuleb korraldada EhS § 27 ja 
planeerimisseaduse § 125 lõikes 5 nimetatud 
juhul.
Projekteerimistingimuste eelnõu terviktekstiga 
saab tutvuda Narva-Jõesuu linna veebilehel 
https://narva-joesuu.ee/
projekteerimistingimuste-avalikustamine või 
Narva-Jõesuu Linnavalitsuse ehitusspetsialisti 
ülesannetes Julia Bogdanova juures (J. Poska tn 
26, kab 231 eelregistreerimisel tel. 56686641).
Projekteerimistingimuste eelnõu kohta võib 
esitada Narva-Jõesuu Linnavalitsusele oma 
arvamuse ja vastuväited postiaadressile J. Poska 
tn 26, 29023 Narva-Jõesuu linn või e-posti 
aadressile info@narva-joesuu.ee. 
Ettepanekute ja vastuväidete esitamise tähtaeg 
on 05.07.2023.

JULIA BOGDANOVA
ehitusspetsialist

Soojusenergia piirhind Sinimäe 
kaugküttevõrgus LANGES taas
Vastavalt Konkurentsiameti 19.05.2023 otsusele 
nr. 7-3/2023-075 on soojusenergia piirhind 
Sinimäe kaugküttevõrgu klientidele 88,68 €/
MWh, millele lisandub seadusega ettenähtud 
käibemaks. Soojusenergia müügihinda 
88,68 €/MWh + käibemaks rakendati alates 
01. maist 2023. Endine, 1. aprillist k.a. 
kehtima hakanud soojusenergia müügihind 
Sinimäe  kaugküttevõrgus oli 90,70 €/MWh. 
Hinnainfo leitav meie ettevõtte koduleheküljel 
- https://swenergia.ee/location/sinimae-
kaugkuttevorgus/.

Hea uudis meie ranna väikestele külalistele!

Rannapaat ootab mudilasi mängima. 
Foto: Jegor Tšumakov

tornis asuvasse Meremuuseumisse ning AHHAA 
teadus- ja hariduskeskusesse. Eesti kultuuri ja 
ajalooga tutvumine oli elav ja emotsionaalne 
ettevõtmine.
        Sellistes õppeprogrammides osalemine 
võimaldab meie õpilastel lisaks ajaloo- või 
kirjandusteadmiste omandamisele ka oma 
eesti keele oskust proovile panna, sest kõik 
ekskursioonid ja etendused toimuvad eesti keeles.
        Narva-Jõesuu Kool jätkab sellistes 
haridusprojektides osalemist ka järgmisel 
õppeaastal. Liituge meiega!

TATJANA BARABANOVA

Narva-Jõesuu kooli õppekäigud

Narva-Jõesuu kooli õpilased Kohtla-Nõmme 
kaevandusmuuseumis. Foto: Tatjana Barabanova

5, 4, 3... osaleda: festivalid Kamerton (Tallinn, märts) ja Slaavi 
pärg (Tallinn, mai), koorilaulupäev Ida-Virumaal 
(Iisaku, juuni) ning ees on ootamas vabariiklik 
laulu- ja tantsupidu (Tallinn, juuli). Saime neli 
rahvusvahelise konkursi laureaadi tiitlit, mis on meie 
muusikakooli vaskpuhkpilliosakonna tänavuse töö 
tulemus, ning lisaks lähevad neli plokkflöödimängijat 
juulis õppima traditsioonilisse rahvusvahelisse 
ansamblite ja vanamuusika suvekooli Rõuges (ilmselt 
ei mänginud need neli oma lemmikpillil veel isu täis 
ega soovinud ka suvekuudel pausi teha!).

KOLM. Need on kolm eksamit vanematesse 
klassidesse astumiseks. Lisaks kolm lõpudiplomit (nr 
94, 95 ja 96) kolmelt lõpetajalt kolmel erialal: klaver, 
plokkflööt ja flööt. Need on kolm uut esimesse klassi 
astunud plokkflöödimängijat, kes on aastaga suureks 
kasvanud ja vanamuusikaansambli liikmeks saanud.
Ja veel on need kolm kuud – juuni, juuli ja august. Kui 
sa õppisid viie õppekuu jooksul usinalt hindele „5“, 
siis ootab sind kolme suvekuu jooksul väljateenitud 
puhkus. Kohtumiseni septembris!

LADA ŠVAN,
Narva-Jõesuu Laste Muusika- ja 

Kunstikooli direktor

Muusikakooli koor Ida-Virumaa kooride laulupäeval. Foto: Natalja Mjatšin



Juuni 2023 nr. 6 3
Narva-Jõesuu Linnavolikogu 
istung 31. mail
Volikogu 17 liikmest osales istungil 16.
Ida-Viru maakonna arengustrateegia 2023 
-2035 heakskiitmine.
        Ida-Viru maakonna arengustrateegia 
on kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse 
alusel koostatud maakonna strateegilise 
planeerimise dokument, mis loodi koostöös 
maakonna kohalike omavalitsuste ja 
erinevate huvigruppidega ning mis sätestab 
Ida-Virumaa strateegilised eesmärgid ja 
nende saavutamiseks vajalikud strateegilised 
arengusuunad ajalises perspektiivis 2030+. 
Ida-Virumaa Omavalitsuste Liidu üldkogu 
otsustas 14. aprillil 2023 edastada KOV 
volikogudele heaks kiitmiseks Ida-Viru 
maakonna arengustrateegia 2023 -2035 ja 
tegevuskava. 
Narva-Jõesuu linna noortevolikogu 
põhimäärus.
        Noortevolikogu tööd juhivad ja 
koordineerivad noored ise. Kohaliku tasandi 
noortevolikogu on linnavolikogu juures 
tegutsev nõuandev kogu, mille liikmed on 
13-26-aastased noored. Noortevolikogu 
tegevuse peamine eesmärk on analüüsida ning 
teha omapoolseid ettepanekuid linnavolikogule 
ja linnavalitsusele noori puudutavatel teemadel 
ning ka muudes linna elu puudutavates 
küsimustes. Põhimäärus seab aluse Narva-
Jõesuu linna noortel ametlikult tegutseda ning 
õiguse Narva-Jõesuu Noortevolikogu nime 
kasutada. 
Narva-Jõesuu linna eelarvest eraldatav 
toetus kajastub Narva-Jõesuu Noortekeskuse 
eelarves. 
Noortevolikogul on peale põhimääruse 
kinnitamist võimalik taotleda toetust Eesti 
Noorsooühenduste Liidult ja teistest fondidest.
Narva-Jõesuu Linnavolikogu 24.01.2018 
määruse nr 15 „Sotsiaaltoetuste maksmise 
ja sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord 
Narva-Jõesuu linnas“ muutmine.
        Alates 1. juulist 2023 jõustub 
sotsiaalhoolekandeseaduse § 221, millega 
muudetakse väljaspool kodu osutatava 
ööpäevaringse üldhooldusteenuse rahastamise 
tingimusi. 
Narva-Jõesuu Linnavolikogu 24.01.2018 
määruse nr 15 „ Sotsiaaltoetuste maksmise 
ja sotsiaalhoolekandelise abi andmise 
kord Narva-Jõesuu linnas“ § 9 lg 2 järgi 
Üldhooldekodusse paigutamise ning Narva-
Jõesuu linna eelarvest kohamaksumuse 
eest tasumise tingimused ja korra kehtestab 
volikogu eraldiseisva määrusega. 
Seoses SHS § 221 jõustumisega 01.07.2023 
Narva-Jõesuu Linnavolikogu 24.01.2018 
määruse nr 15 „ Sotsiaaltoetuste maksmise 
ja sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord 
Narva-Jõesuu linnas“  § 9 lg 2 tuleb muuta 
ja Narva-Jõesuu Linnavolikogu 24. jaanuari 
2018 määrus nr 21 „Üldhooldekodusse 
paigutamise ning Narva-Jõesuu linna eelarvest 
kohamaksumuse eest tasumise tingimused ja 
kord“ tuleb tunnistada kehtetuks.
Valdeku maaüksuse detailplaneeringu 
(PlanID 2148) kehtetuks tunnistamine.
        PlanS § 140 lg 1 p 2 detailplaneeringu 
või selle osa võib tunnistada kehtetuks, 
kui planeeritava kinnistu omanik soovib 
planeeringu elluviimisest loobuda.
Kuna omanik on teinud ainult kinnistu 
jagamise, ei ole rajanud infrastruktuuri, siis 
pole takistusi selle detailplaneeringu kehtetuks 
tunnistamiseks. Tuleb moodustada jälle suur 
maatulundusmaa sihtotstarbega maa. 
Nõusoleku küsimine Narva-Jõesuu linnas 
Vabaduse tn 17 hoonestusõiguse Narva-
Jõesuu linna nimele kandmiseks.
        Narva-Jõesuu linnale kuulub kinnistu 
aadressil Vabaduse tn 17, Narva-Jõesuu linn.
Vastavalt 27.09.2017 Narva-Jõesuu 
Linnavolikogu otsusele nr 208 
„Hoonestusõiguse seadmine otsustuskorras 
Protrena OÜ kasuks kinnistu osale Vabaduse 
17, Narva-Jõesuu parklate ehitamiseks“ 
sõlmisid Narva-Jõesuu linn ja OÜ Protrena 
17.10.2017 Kinnistule hoonestusõiguse 
seadmise lepingu, asjaõiguslepingu ja esitasid 
kinnistamisavalduse. 
Lepingu punkt 5.2. sätestab „Hoonestaja on 
kohustatud välja ehitama täiendavalt 2 000 m² 
parkla 2 aasta jooksul peale lepingu sõlmimist. 
Tänapäevaks ei ole Hoonestaja lepingulisi 
kohustusi täitnud ja vastavalt lepingu punktile 
9.1. kuulub Leping lõpetamisele.
Hoonestusõiguse lepingu lõpetamisega 

Adolf Hahn kui ettevõtja, 
hariduselt insener-tehnoloog, 
juhtis Narvas 19. sajandi teisel 
poolel Zinovjevite ettevõtet, mis 
tegeles  nii puidukaubanduse 
kui metallivalu toodetega, 
ta oli valitud ka Kreenholmi 
Manufaktuuri juhatuse liikmeks. 
Edumeelse ettevõtja ja targa 
suhtlejana valiti Adolf Hahn 
1873-1878 Narva linnapeaks, kus 
ta 1873. aastal tegi volikogule 
ettepaneku Narva-Jõesuus 
kuurort asutada. 
        Linnapeaks oli ta valitud ka 
1882-1884. Hahn seisis Narvas 
gümnaasiumide asutamise 
eest ja toetas neid materiaalselt, linna rajati 
veetorustik, korrastati sõjalise tähtsuse minetanud 
kindlusehitised pargiks ja rajati tänapäevani 
säilinud Hahni trepp, ta annetas nii heategevuseks 
kui kirikutele.
        Narva-Jõesuu ehitas Hahn oma perele ilusa 
itaalia stiilis villa Capriccio, mis oli 1874. aastal 
esimeseks kiviehitiseks kuurordis. A. Hahni 
vahenditega ehitati esimene puidust kuursaal, ta 
projekteeris esimese vesiravila ja oli pikka aega 
kuurorti haldava heakorrakomisjoni esimees. Adolf 
Hahn oli abielus Kreenholmi vabriku tegevjuhi 
Ernst Kolbe tütre Adelega. Perre sündis 8 last, kes 
kõik suureks sirgusid ja hariduse omandasid. 
        Eelmise aasta oktoobris tähistasime Narva-
Jõesuus A. Hahni kui kuurordi asutaja 190. 
sünniaastapäeva. Konverentsi ettevalmistamisel 
leidsime kontakte ja saime ühendust järglastega 
– Olga Dürr ja Gert Klotzek Saksamaalt, Irina 
Žukova Moskvast. Hr Klotzek, kes on näitleja, 
tegutseb filmiäris, käis suvel Narva-Jõesuus ja 
Narvas esiisa tegutsemiskohtadega tutvumas.
        Üllatuslikult leidis meie konverentsi 
materjalid internetist Ida Pimenoff Soomest. Tema 
vanaema Agnes oli A. Hahni neljanda poja Otto 
armastuselaps. Ottol oma abielus lapsi polnud, 
seetõttu suhtles ta Agnesega tihedalt, kuid teiste 

Kaasava eelarve 
rahvahääletuse tulemused
Kaasava eelarve hääletus toimus perioodil 
19. – 28. mai 2023 elektrooniliselt ja 
hääletuspunktides, mis olid avatud linna 
raamatukogudes Vaivaras, Sinimäel, Olginas 
ja Narva-Jõesuus. 
        Hääletusele oli pandud 4 ettepanekut. Iga 
hääletaja võis anda hääle 3 enim meeldinud 
ettepaneku poolt.
E-hääletusel anti 83 häält, mis jagunesid 
järgmiselt: Valgustatud silt linna nime ja 
vapiga – 14. Rataste avalikud remondipunktid 
ja joogiveekraanid linna eri kohtades – 46. 
Sinimäe vaatetorni teleskoopide soetamine – 6. 
Välikaartide paigaldamine erinevatesse linna 
piirkondadesse – 17.
Hääletuskastidest võetud sedeleid oli 10. 
Hääled (11 tk) pabersedelitelt jagunesid 
järgmiselt: Valgustatud silt linna nime ja 
vapiga – 0. Rataste avalikud remondipunktid ja 
joogiveekraanid linna eri kohtades – 8. Sinimäe 
vaatetorni teleskoopide soetamine – 1.
Välikaartide paigaldamine erinevatesse linna 
piirkondadesse – 2.
Kokkuvõtvalt anti hääli järgmiselt: Rataste 
avalikud remondipunktid ja joogiveekraanid 
linna eri kohtades – 54. Välikaartide 
paigaldamine erinevatesse linna piirkondadesse 
– 19.
Valgustatud silt linna nime ja vapiga – 14. 
Sinimäe vaatetorni teleskoopide soetamine – 7.

MONIKA TINNO
linnasekretär

Suvi on saabunud Karikakra lasteaeda ja 
lapsed veedavad suurema osa päevast õues. 
Traditsiooniliste õppetundide asemel tutvuvad 
nad õpetajate juhendamisel ümbritseva 
loodusega, mängivad ja naudivad suve. 
        Lasteaed teeb kõik selleks, et tegevused 
oleksid mitmekesised ja põnevad. Hiljuti korraldati 
lasteaias LHV Maijooks 2023 virtuaaljooksu 
raames jooksupäev, kus osalesid nii lapsed kui 
täiskasvanud. Iga laps, kes läbis oma distantsi, sai 
medali ja osalemisdiplomi. Täiskasvanute seas 
loositati välja kolm esikohta nii meeste kui naiste 
kategoorias. Lasteaia juhtkond tänas vanemaid, 
kes osalesid spordipäeval ja andsid head eeskuju 
aktiivse eluviisi osas. 
        Ees ootab meid palju suviseid pidusid, kuid 
kõigepealt meenutame kahte tähtsat päeva, mis 
toimusid maikuus. Lapsed ja töötajad korraldasid 
emadele ja vanaemadele piduliku kontserdi. Sellel 
päeval kõlasid südantliigutavad luuletused ja 
laulud, emad tantsisid ja lõbutsesid koos lastega. 
        Oluline sündmus oli ka lõpuaktus, kus 
kuus last jätsid hüvasti armastatud lasteaiaga, et 
alustada septembris pikka kooliteed. Lõpetajad 
said diplomid, kingitused ja kaasa head soovid. 
Täname Narva-Jõesuu linnavalitsuse töötajaid, 
kes külastasid lõpuaktusi, tõid lastele kingitusi 
ja õnnitlesid neid. Lasteaed omakorda õnnitleb 
lõpetajaid ja nende vanemaid ning soovib neile 

Laupäeval, 3. juunil avas uksed juba teine 
tramm Narva-Jõesuus. Kui jõetrammi - 
mootorlaev Caroline - esimene reis sai teoks 
11. juulil 2021 aastal, siis rannatramm - 
Tramway – voltis oma lõõtsuksed lahti Narva-
Jõesuu linna suvehooaja avamise päeval.
        Taustaks niipalju, et erinevalt jõetrammist 
seisab rannatramm kõigi oma ratastega kindlalt 
maa peal ühes kohas paigal, aadressil Pargi 1.
Tegemist on nelja Narva ärimehe poolt ostetud 
mahakantud Tšehhi firma Tatra trammiga, mis oli 
aastaid Tallinnas Telliskivi kvartalis üks märgilisi 
kohti. Nüüd sai tramm endale uue asukoha Narva-
Jõesuu rannas vetelpäästetorni kõrval, palju 
aastaid tühjalt seisnud platsil.
        Originaalse kohviku kodulehelt - tramway.ee 

Vaivara Sinimägede muuseum otsib 
80% töökoormusega (4 tööpäeva) 
turundus- ja muuseumitöötajat!
Vajalik ajaloohuvi ja eesti keele oskus C1 
tasemel. Lisainfo: muuseum@vaivara.ee

tuleb sulgeda hoonestusõiguse registriosa 
vastavalt asjaõigusseaduse § 245. 
Asjaõigusseaduse § 245 sätestab, et kui 
hoonestusõiguse ja maatüki omanikuks saab 
üks ja sama isik, kustutatakse hoonestusõigus 
kinnistusraamatust tema avalduse alusel.
Narva-Jõesuu Linnavolikogu 30.11.2022 
otsuse nr 39 „Projekti „Ida-Viru 
veeteede arendamisega seotud projektide 
ettevalmistamine - projekteerimine“ 
omafinantseeringu kinnitamine“ muutmine.
        Narva-Jõesuu Linnavolikogu 
30.11.2022 otsusega nr 39 oli projekti 
omafinantseeringuks kinnitatud 20 000 
eurot. Koos toetuse summaga 60 000 eurot 
oli projekti kogumaksumuseks 80 000 eurot. 
Käesolevaks ajaks on projekteerimistööde 
hange läbi viidud ning maksumused on 
selgunud. Edukaks tunnistatud pakkumuse 
maksumus on 94 992 eurot koos 
käibemaksuga. Lisanduvad veel ehitusprojekti 
ekspertiisi kulud ca 10 000 eurot. Projekti 
kulud kokku moodustavad 104 992 eurot, 
millest toetuse summa on 60 000 eurot ja 
omaosalus 44 992 eurot.
Linnavalitsus taotleb volikogult luba 
suurendada projekti omafinantseeringut 24 
992 euro võrra. Projekti omafinantseeringu 
puuduoleva summa katmiseks saab kasutada 
projekti „Narva-Jõesuu sadama ja jõeäärse 
territooriumi väljaarendamine atraktiivseks 
tõmbekeskuseks“ projekteerimistööde hanke 
tulemusel alles jäänud vahendeid. Hankest jäi 
alles 25 081 eurot.
Järgmine istung eeldatavasti 28.06.2023 Jaan 
Poska 26.

ERET LAHT 
linnasekretäri abi

Rannatramm avas oma lõõtsuksed

Adolf Hahni järglased 
käisid Narva-Jõesuus

suguvõsa liikmetega lapsel sidemed puudusid. 
Ida, kes on kirjanik, hakkas uurima vanaema 
põlvnemist. Nagu ikka, vanaema eluajal selleks 
piisavalt aega ei jätkunud. Meie kaudu sai ta teiste 
sugulastega ühendust. Agnese tütar ja Ida ema 
Marina on 84aastane ja varem neli korda siinkandis 
viibinud. Viimati 90. alguses Narvas viibides ei 
kohanud ta oma kurvastuseks kedagi, kes oleksid 
A. Hahnist midagi teadnud.
        Ida ettevõtmisel tulid Soomes elavad 
järglased mais Narva-Jõesuusse. Narva-Jõesuu 
Koduloomuuseumis ootasid neid Tiiu Toom ja 
Ivika Maidre, kes näitasid Hahni pärandiga seotud 
fotosid ja jutustasid selle aja elust-olust.
Edasi sõitsid sugulased Narva 
Keskraamatukogusse, kus Tatjana Klimina näitas 
neile Hahni 190. sünniaastapäeva näituse materjale 
ja viis tutvuma  Hahniga seotud kohtadesse linnas.  
Viimaseks oli kavas Kreenholmi Manufaktuuri 
ekskursioon, kus esiisa Otto oli väliskaubanduse 
alal töötanud.
        Hahni järglaste hulgas on insenere, arste, 
majandusteadlasi ja fotograafe. Külalistele meeldis 
Narva-Jõesuus ja nad soovivad kõik siia uuesti 
tulla.

TIIU TOOM
Narva-Jõesuu Koduloomuuseumi töötaja

- võib lugeda: „Nautige 
meie maitsvaid hot 
doge, nautides samal 
ajal kaunist merevaadet 
ja sukelduge meie 
pidude unustamatus 
atmosfääris. Siin saate 
veeta aega suurepärast 
muusikat kuulates 
ja oma lemmikjooke 
rüübates mere 
ääres. Nende pidude 
atmosfäär on lõõgastav 
hommikust õhtuni. 
See on ainulaadne võimalus veeta aega üksi, 

sõlmida sõprust või lihtsalt romantiliselt nautida 
päikeseloojangut meeldivas õhkkonnas!“

ALAR TASA

Narva-Jõesuu lasteaia 
Karikakar suvi on täis sündmusi

rõõmsat kooliteed. 
        Nii lapsed kui täiskasvanud ootavad pikisilmi 
eesootavat suvepuhkust. On oluline meeles pidada, 
et Narva-Jõesuu lasteaiad on suletud ajavahemikul 
1. juulist kuni 31. juulini 2023. Pärast puhkust 
kohtutakse puhanud lastega uute huvitavate 
tegevustega.

JANA ARSHINOVA
Narva-Jõesuu Lasteaia Karikakar õppe-ja 

arendusjuht

Väikesed mudilased emadepäeval. 
Foto: lasteaed Karikakar

Külalised kuursaali ees. Foto: perekond Pimenoff

Keskpäevani on siin vaikne. Foto: Alar Tasa
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MEIE HULGAST ON LAHKUNUD

NINEL  PETRENKO
ANDREY  BELOV

GENNADI  GALITSKI
ALEKSANDRA  TŠEPEREVA

ARVI  PERTMAN
SÜGAV KAASTUNNE OMASTELE

Juulikuu üritused
03.07. kell 20:00 Kelp/Borka/Rämmal Trio 
kontsert, Meresuu Spa & Hotel restoran 
Meloodia.
08.07. kell 10:30 Meremiili jooks Narva- 
Jõesuu rannas. Põhidistants 2 km. Rada kulgeb 
piki randa ja vees, Meresuu rand.
08.07. kell 17:00 Tantsukollektiivi 
“Kullerkupp” lõpukontsert, Hele Park.
09.07. kell 10:00-19:00 Kalurite päeva 
toidulaat, Narva-Jõesuu Sadam.
09.07. kell 18:00 Kontsert. Esineb “Хали-Гали 
band”. Narva- Jõesuu sadama kai.
13.07. kell 18:00 I.Severjanini õhtud. Biograaf 
Mihhail Petrov «Gorokhovaja tänavalt Herne 
tänavale». Valge saal, Kesk 3.
14.07. kell 12:00 Loomingupäev lastele, 
Päikese park.
20.07. kell 18:00 Vladimir Bobrovi 
(bard) muusikaline luuleõhtu “Дорогие 
мои светлячки” koos Hahni nimelise 
kirjandusühinguga, Päikese park. 
29.07. kell 15:00 Narva-Jõesuu Jazz, Hele park. 
30.07. Fotonäitus «Päikeselinn», Päikese park. 
Augustikuu üritused
03.08. kell 18:00 I.Severjanini õhtud. Biograaf 
Mihhail Petrov. Dokumentaalne mängufilm 
Julia Guteva-Sillartilt “Igor-Severyanin”, Valge 
saal, Kesk 3.
04.08. kell 11:00 Liivakujude konkurss. 
Pereüritus. Võistkonnad ehitavad liivast 
erinevaid kujusid korraldaja poolt etteantud 
teemal, Meresuu rand.
04.08. kell 18:00 Kogukonnateatri lavastus “Его 
донжуанский список”, kunstnik ja lavastaja 
Tatjana Sonina ( etendus on vene keeles), Hele 
park.
05.08. kell 18:00 Narva-Jõesuu Linnapäev, 
Hele park. Kavas on: Linnalaat, jalgpalli turniir, 
laste ala, töötoad, kontsert. Esinejad: VIA 
“Kljukva”, “Anna Darling Band” ja “AveNue” 
ja tantsukollektiivid  „Kullerkupp“, “Varjud” ja 
“Genesis”.
06.08. kell 12:00 Viru-Ingeri laulupidu 1923-
2023, Hele park.
10.08. kell 18:00 Loeng “Narova lood” ja 
Aleksandr Openko uue raamatu esitlus, Valge 
saal. 
12.08. kell 20:00 Küünlavalgusõhtu, Päikese 
park.
19.08. Heategevuslik Zumba, Hele park.
20.08.  Eesti taasiseseisvumispäeva perepäev 
Sinimäel, tiigi juures.
26.08. kell 20:00 Küünlavalgusõhtu, Päikese 
park.

JEKATERINA ROGOZINA

Kallid puhkajad!
Anname teada liikluskorralduse 
muutumisest A. Hahni ja Pargi tänavatel. 
Liikluseks avatakse taas Pargi tänav, mis 
on ühesuunaline sissesõiduga Vabaduse 
tänavalt ja paremal pool 25-kohalise 
paralleelparkimisega. Ka Hahni tänav 
muutus ühesuunaliseks, et mahutada senise 
13 asemel 31 nurgapealset parkimiskohta, 
millest 3 on mõeldud puudega inimese 
sõiduki parkimiseks. Soovime teile meeldivat 
mereääres viibimist ja võimalust nautida 
Heleda pargi mõnusat varju.

VLADIMIR VARAKSIN
teedespetsialist 

Kutsume Sind osa saama 
suvisest suursündmusest 
jazzimaastikul!
29.07 leiab aset Narva-Jõesuu Kuursaali 
lähedal asuvas Heledas Pargis tõeliselt 
elamuste rohke jazzmuusika festival.
Festivali ajakava:
15.00 Raivo Tafenau Quintet (EST)
16.30 Sofia Rubina Band “Summer Flow” 
(EST)
18.00 Studnitzky x Magro feat. Leona Berlin 
(GER)
19.30 Lucy Woodward Quartet (USA / NED)
21.00 Black Lives – from Generation to 
Generation (USA / FRA / ZA / BE)
        Meie festival on kõikidele külastajatele 
TASUTA, kuna projekti “Jazzmuusika 
suvelaager ja festival Narva-Jõesuus” („JCF“) 
ER195 kaasrahastab Euroopa Liit Euroopa 
naabrusinstrumendi raames.

JEKATERINA ROGOZINA

Suvehooaeg, 
hoolimata 
mittesuvisest 
10-kraadisest 
ilmast, avati 
ametlikult 3. juunil 
rannas! Laste 
ja täiskasvanute 
võistkondade 
vahel peeti 
traditsiooniline 
jalgpallivõistlus 
„Linnapea 
karikas“. 
        Sinimäe 
spordikeskuses peeti 
kolm kohtumist: 
Narva-Jõesu 
lapsed vanemate 
vastu, mille võitsid lapsed. Sõpruskohtumine 
lapsevanemate võistkondade vahel ja mäng 
Sinimäe teismeliste võistkondade vahel.
         „Linnapea karika“ rannajalgpallivõistlus 
mängiti kahe amatöörmeeskonna vahel, mängus 

Narva-Jõesuu 
Niguliste kogudus 
tänab kõiki, kes aitasid 
tähistada koguduse 
taasasutamise 
30. aastapäeva ja 
ühtlasi ka koguduse 
iseseisvumise 120. 
aastapäeva. 
        Kutsutud oli 
vaimulikke, kes omal 
ajal nii taasasutamisse 
kui ka teenimisse 
oma panuse andnud. 
Oma kohalolekuga 
austasid meid  Peeter 
Kaldur, Avo Kiir, Enn 
Salveste, Herki Talen, 
aga ka praost Tauno Toompuu ja eestpalvekogudus 
Paistust, õpetaja Allan Kähriku eestvedamisel. 
        Linnavalitsuse esindaja andis üle 
linnavalitsuse head soovid ja kingituse. Pidasime 
palvused nii kivikiriku asukohal kui ka nende 
vaimulike - kirikutegelaste haudadel, kes on 
Narva-Jõesuu kalmistule maetud. Küünal sai 
pandud ka koguduse kauaaegse juhatuse esimehe 
Ants Remmeli hauale, kellel oli samuti suur osa 

Tänu Kultuuriministeeriumi ja SA 
Kodanikuühiskonna Sihtkapitali rahalisele toetusele 
on Narva-Jõesuu Jahtklubil uus purjejaht, nimelt 
RS Quest.
Täname RS Sailors Estonia abi ja suurepärase 
teeninduse eest!

***
Kirderanniku Koostöökogu otsustas rahastada 
Narva-Jõesuu Jahtklubi taotlust kontorsoojaku 
ostmiseks ja paigaldamiseks Jahtklubi 
territooriumile. 
See ruum jagatakse 
2 tsooniks, 
kuhu kuuluvad 
sadamakapteni 
kabinet ja 
auditoorium Jahtklubi 
liikmetele ja meie 
külalistele. Fondi 
otsus stimuleerib 
laevaomanike 
arvu kasvu Narva-
Jõesuu linnas ning 
võimaldab Narva-
Jõesuu Jahtklubil 
jätkata jätkusuutlikku 
arengut, et kaasata 
võimalikult palju kogukonna liikmeid ja luua oma 
territooriumil täisväärtuslik jahitaristu.

***
Narva-Jõesuu Hungerburg regatt toimus juba 
6. korda.
Võistlused toimusid kaks päeva viie jahiklassi 
vahel: Optimist, Zoom8, ILCA 4, ILCA 6 ja 
RS Aero. Esimene päev ootas osalejaid kuni 
23-sõlmeste tuuleiilide ja suure lainega Narva lahe 
väljasõidul. Kahjuks ei saanud regati korraldajad 
tuule suuna ja riigipiiri tõttu Narva jõel distantsi 

Restoran Lemmik
Restoran Lemmik on juba aastaid olnud 
Narva-Jõesuu üks populaarsemaid kohti.        
Eelmisel aastal toimunud restoraniruumide 
kapitaalremondi tõttu  on ringi liikunud 
erinevaid jutte, kuni restorani müümise 
plaanideni välja. Need, kes pärast remonti on 
banketisaali külastanud, on olnud meeldivalt 
üllatunud imago täielikust muutumisest. 
Meie küsimustele vastab 34 aastat restorani 
juhtinud Valentina Kozlovskaja.
Millega te suvehooaja eel külastajaid 
üllatate?
        Otsustasime muuta mitte ainult oma 
asutuse visuaalset kuvandit, vaid uuendada 
ka menüüd, seega on meie meeskonnas uus 
peakokk. Just siin saavad meie külalised 
avastada enda jaoks traditsioonilise grill-lõhe 
või kreemjas kastmes rannakarpide maitset, 
lõhnavat lõhe kreemsuppi krutoonidega 
ja loomulikult ületamatu Aladdini 
eriretsepti järgi valmistatud šašlõkki. Sel 
hooajal pöörasime erilist tähelepanu oma 
magustoitudele ja soovitan soojalt proovida 
meie kodust meekooki või pirni veinikastmes, 
samuti hinnata Pavlova õhulise besee 
väärtusi. 
Püsiklientide hoidmiseks jätsime alles ka 
traditsioonilised road, mida valmistab endine 
peakokk – ka tema on meeskonnas. 
        Pärast remonti on restorani Lemmik 
banketisaal täielikult ümber kujundatud: avar 
valgusküllane saal maalilise pannooga laes 
ja peene Prantsuse stiilis sisekujundusega. 
Bankettide, pulmade ja firmapidude pidamine 
on restorani Lemmik üks põhitegevusi.
Milliseid uudiseid olete sel hooajal 
suveprogrammiks ette valmistanud?
        Esiteks, 8. juulil saab restoran 
34aastaseks ja loomulikult valmistame 
nendeks päevadeks ette meelelahutusliku sõu. 
Oleme muusikalise programmi laiendamise 
eesmärgil muljetavaldavalt täiendanud 
lauljate ja DJ-de nimekirja. Reedeti ja 
laupäeviti ootab kõiki elav muusika. Iga 
kuu esimene pühapäev on meie restoranis 
pensionäride päev. 

OLGA  ALANOVA

Sinimäe jõusaalis on nüüd 
rohkem ruumi ja valgust
22. mail taasavati kolmeks kuuks 
laienemistöödeks suletud olnud Sinimäe 
spordihoone jõusaal.
        Koridori arvelt juurde saadud ruum ja 
selle lausa geniaalne planeering ei võimaldanud 
juurde lisada mitte ainult treeninguvahendeid 
vaid tõid muidu üsna hämarasse ruumi kordades 
rohkem valgust ja õhku.
        Jõusaal on kohalike elanike hulgas 
populaarne ja seetõttu tegigi Narva-
Jõesuu linnavalitsus möödunud aastal 
linnavolikogule ettepaneku saali laienemistööde 
finantseerimiseks. Ettepanek kinnitati.
        „Kohe, kui see saal algsel kujul valmis, 
saime aru, et peab leidma võimaluse seda 
avaramaks muuta,“ rääkis linnapea Maksim 
Iljin, kelle sõnul mahutas saal esialgsel kujul 
heal juhul vaid seitset spordihuvilist. Ühtlasi 
andis linnapea üle tänukirjad neile inimestele, 
kes andsid oma panuse jõusaali väga mugavaks 
ja valguseküllasemaks muutmisele.
        Ümberehitustööd läksid maksma 98400 
eurot ja spordivarustuse soetamise 
maksimumsummaks määrati Narva-Jõesuu 
huvikeskusele 30000 eurot.
Töid teostas RIIVAS TÜ.

ALAR TASA

rajada, mistõttu otsustati võistlused lükata teisele 
päevale.Teisel päeval pöördus tuul läände ja 
võimaldas regati laevastikul pidada Narva lahel neli 
võistlust, samal ajal kui esimese päeva jääklaine 
pani proovile jahi juhtimistehnika ja võidutahte.
Tulemused üldarvestuses
Optimist sisenejaklass
Avrora ZUJEVA 4/16 (parim sõit 2/16). Anastasija 
TSISTJAKOVA 5/16 (parim sõit 4/16).
Optimist põhiklass

Georgi GAVRILOV 
8/15 (parim sõit 
6/15). Evgenii 
GUSEV 10/15 (parim 
sõit 7/15).
Zoom8
Lev GORDIN 3/5 
(parim sõit 2/5).
ILCA 4
Alina BARANOVA 
1/4 (parim sõit 
1/4). Aleksandr 
BAŠKIROV 2/4 
(parim sõit 2/4).
Egor LEONTIJEV 
4/4 (parim sõit 4/4).
ILCA 6

Маrk GORDIN 2/4 (parim sõit 2/4). Vladimir 
МASTEROV 3/4 (parim sõit 3/4).
         Meie klubi seekord mitte ainult ei osalenud 
regatil, vaid oli ka selle korraldaja. Täname kõiki 
oma koostööpartnereid, osalejaid ja regati külalisi! 
Loodame, et 6. Hungerburgi regatt jättis teile ainult 
positiivseid emotsioone ning ootame teid järgmisel 
aastal, juba 7. Hungerburgi regati starti!

Facebooki infot toimetas ALAR TASA

Narva-Jõesuu jahtklubi logiraamatust

Niguliste kogudus tähistas 
taastamise 30. aastapäeva

koguduse taastamisel. 
        Kontsertjumalateenistusel laulis Lea Gabral, 
kes pühendas kogudusele oma viisistatud Meie Isa 
palve, ja Külli Erikson aitas kaasa ka liturgiaga. 
Jumalateenistuse lõpus andis praost koguduse 
kauaaegsetele kaastöölistele Silvia Remmelile ja 
Edda Eekile üle koguduse kaastöölise kuldmärgid.

MERIKE KÜTT
Niguliste koguduse vaimulik

„Linnapea karikas“

osales ka linnapea Maksim Iljin.
Suvist meeleolu ja suurepärast ilma!

NATALJA MJATŠINA
Huvikeskuse juhataja

Niguliste kogudus tähistas taastamise 30. aastapäeva. Foto: Uno Toom

Kaasahaarav jalgpallimatš rannas. Foto: Anna Markova

Fotomälestus purjeregatist. Foto: Narva-Jõesuu jahtklubi


